
Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu 

 
 

 

 

 

LATVIJAS REPUBLIKA 
VALKAS NOVADA PAŠVALDĪBA 
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FINANŠU, ATTĪSTĪBAS UN SAIMNIECISKĀS, 
 IZGLĪTĪBAS, KULTŪRAS, SPORTA UN SOCIĀLĀS KOMITEJU 

 
APVIENOTĀS SĒDES PROTOKOLS 

Valkā 
 
2025.gada 21.janvārī              Nr.3 
 
Sēde sasaukta pulksten 14:00 
Sēde atklāta pulksten 14:00 

Sēdes norises vieta: Valkas novada pašvaldības ēkā, Beverīnas ielā 3, 2.stāva zālē 
  
Sēdi vada:  Gita Avote – Finanšu komitejas priekšsēdētāja 
 
Sēdi protokolē:  Ilva Asejeva – Pašvaldības administrācijas izpildsekretāre 
 
Sēdē piedalās 
deputāti: Agnis Birkavs – Finanšu, Attīstības un saimnieciskās, Izglītības, kultūras, sporta 

un sociālās komitejas loceklis  
 Baiba Karpova – Izglītības, kultūras, sporta un sociālās komitejas locekle  

Unda Ozoliņa – Finanšu, Attīstības un saimnieciskās, Izglītības, kultūras, sporta 
un sociālās komitejas locekle  

   Juris Žurovičs – Finanšu, Attīstības un saimnieciskās komiteju loceklis 
   Andris Dainis – Izglītības, kultūras, sporta un sociālās komitejas loceklis 

Līga Lāce-Jeruma - Attīstības un saimnieciskās, Izglītības, kultūras, sporta un 
sociālās komitejas locekle (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes platformā) 

Dace Bašķe – Finanšu, Izglītības, kultūras, sporta un sociālās komitejas locekle 
Vents Armands Krauklis – Finanšu, Attīstības un saimnieciskās, Izglītības, 
kultūras, sporta un sociālās komitejas loceklis  
Jānis Anže – Finanšu, Attīstības un saimnieciskās komitejas loceklis 
Kristaps Sula – Finanšu, Attīstības un saimnieciskās komitejas loceklis 

 Anda Kušķe – Finanšu, Attīstības un saimnieciskās, Izglītības, kultūras, sporta un 
sociālās komitejas locekle  

 
Sēdē nepiedalās:  Sandra Pilskalne – Izglītības, kultūras, sporta un sociālās komitejas locekle – 

dodas uz bērēm 

Vilmārs Vesingi – Finanšu, Attīstības un saimnieciskās komitejas loceklis – 
aizņemts pamatdarbā 
Guntis Albergs – Finanšu, Attīstības un saimnieciskās, Izglītības, kultūras un 
sporta komitejas loceklis 

 
Sēdē piedalās Valkas novada pašvaldības darbinieki: 

Valdis Šaicāns – izpilddirektors  
Inguna Medne – Izpilddirektora palīdze (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes  platformā) 

Ilze Grandava – Grāmatvedības un finanšu nodaļas vadītāja 
Vita Boša – Grāmatvedības un finanšu nodaļas vadītāja vietniece 
Linda Ļebedeva – Juridiskās nodaļas vadītāja 
Viktors Bavins – Pilsētas teritorijas apsaimniekošanas nodaļas vadītājs 
Jānis Vindēls – Nekustamo īpašumu speciālists (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes 

platformā) 
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Māra Zeltiņa – Dzimtsarakstu nodaļas vadītāja (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes 

platformā) 

Ivo Leitis – Sabiedrisko attiecību speciālists (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes 

platformā) 

Diāna Jūga – Pašvaldības policijas priekšniece (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes 

platformā) 

Dainis Lapiņš – Komunālās saimniecības nodaļas vadītājs (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 

Natālija Dubrovska – Sociālā dienesta vadītāja (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes 

platformā) 

Toms Simtiņš – Attīstības, projektu un tūrisma nodaļas vadītājs (piedalās attālināti ZOOM 

video tiešsaistes platformā) 

Arita Ārgale – Personāla nodaļas vadītāja (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes platformā) 

Līga Tetere – Valkas novada Centrālās bibliotēkas direktore (piedalās attālināti ZOOM video 

tiešsaistes platformā) 

Andra Everte – pašvaldības sekretāre (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes platformā) 

Rolands Rastaks – Izglītības, kultūras, sporta un jaunatnes nodaļas vadītājs 
Baiba Vorobjeva – KAC vadītāja (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes platformā) 

Māris Zālītis – būvinženieris (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes platformā) 

Lana Pāškēvica – Bāriņtiesas priekšsēdētāja (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes 

platformā) 

Inga Aleksejeva – projektu vadītāja (piedalās attālināti ZOOM video tiešsaistes platformā) 

 

Darba kārtība: 
Ziņojums par Valkas novada pašvaldības finanšu situāciju, ziņo V.Šaicāns. 
 

1. Par apvienotās Finanšu, Attīstības un saimnieciskās, Izglītības, kultūras, sporta un sociālās 
komitejas sēdes darba kārtības apstiprināšanu 

2. Par aizņēmumu pamatsummas samazinājumu 30% apmērā 

3. Par saistošo noteikumu "Valkas novada pašvaldības 2025.gada budžets" apstiprināšanu 

4. Atlīdzība par Valkas novada pašvaldības domes deputātu pienākumu pildīšanu un darbu 
komisijās 

5. Par amata vietu “Valkas novada pagastu apvienības pārvaldes vadītājs” 

 
U.Ozoliņa izsakās par 4.darba kārtības punktu, vai par šo jautājumu būtu jālemj, ja visi piekrīt, ka 

likmes netiek mainītas, uz ko I.Grandava skaidro, ka jautājums vairāk ir par priekšsēdētāja vietnieka likmi, 
jo šis amats nav algots. 
 

Komiteja sākas ar izpilddirektora V.Šaicāna ziņojumu par Valkas novada pašvaldības finanšu 
situāciju, kā tika veidots 2025.gada budžets, par izdevumiem, kas tiek plānoti. 
 
 

1.§ 
Par apvienotās Finanšu, Attīstības un saimnieciskās, Izglītības, kultūras, sporta un sociālās 

komitejas sēdes darba kārtības apstiprināšanu 
__________________________________________________________________________ 

 
Ziņo, G.Avote. 
Komitejas vadītāja G.Avote aicina balsot par darba kārtības apstiprināšanu. 

"PAR"  -  
12 (Jānis Anže, Gita Avote, Dace Bašķe, Agnis Birkavs, Andris Dainis, Baiba 
Karpova, Vents Armands Krauklis, Anda Kušķe, Līga Lāce-Jeruma, Unda 
Ozoliņa, Kristaps Sula, Juris Žurovičs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

Apvienotā Finanšu, Attīstības un saimnieciskā, Izglītības, kultūras, sporta un sociālā komiteja  
N O L E M J : apstiprināt komitejas darba kārtību. 
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2.§ 

Par aizņēmumu pamatsummas samazinājumu 30% apmērā 
__________________________________________________________________________ 

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projekta saturu, I.Grandava. 
Debatē: G.Avote, V.A.Krauklis, U.Ozoliņa, A.Birkavs. 
I.Grandava informē, ka sastādot budžetu nav paredzēts ņemt īstermiņa aizņēmumu, lai “lāpītu” budžetu, 
bet pašvaldība izmantos iespēju, ko dod likums “Par valsts budžetu”, samazinās pamatsummas 
maksājumus par 30%, pārceļot un sadalot tos uz atlikušo aizņēmumu termiņu. Šo summu varēs attiecināt 
uz vienu aizņēmumu, kas bija 2018.gadā. 
G.Avote papildina, ka šis nav pareizs lēmums, jo tas ir īstermiņa risinājums, atliekot problēmas uz gadu, kā 
arī kopējo finanšu situāciju pašvaldībā tas neuzlabo. 
V.A.Krauklis uzskata, ka šis ir pareizs lēmums, sadalot šo summu uz 40 gadiem, I.Grandava precizē, ka 
uz 15 gadiem. 
G.Avote nepiekrīt V.A.Krauklim, papildinot, ka jāturpina stingra kontrole pār rīcības plānu, jāturpina sekot 
noteiktajām pozīcijām. 
U.Ozoliņa uzskata, ka šis ir pareizs lēmums, jo pretējā gadījumā, kāpēc mēs par to balsosim. 
G.Avote aicina visus deputātus būt atbildīgiem. 
A.Birkavs izsakās, ka protams, šo termiņu pagarināt uz nākamajiem gadiem nav pareizi, zinot, ka procentu 
maksājumi iet lejā un otrkārt, būtu jāsaprot, kā procentu maksājumi iet pa gadiem. 
G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot apstiprināšanai domes sēdē. 

"PAR" -  
12 (Jānis Anže, Gita Avote, Dace Bašķe, Agnis Birkavs, Andris Dainis, Baiba 
Karpova, Vents Armands Krauklis, Anda Kušķe, Līga Lāce-Jeruma, Unda 
Ozoliņa, Kristaps Sula, Juris Žurovičs) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

Apvienotā Finanšu, Attīstības un saimnieciskā, Izglītības, kultūras, sporta un sociālā komiteja 
N O L E M J : 

1. Apliecināt, ka dome ir izvērtējusi ekonomisko pamatojumu pamatsummas pārcelšanai, pašvaldības 

finanšu situāciju ilgtermiņā, iespējamos finanšu riskus un turpmākajos gados no pašvaldības 

budžeta nodrošinās aizdevumu pamatsummu atmaksu atbilstoši aizdevumu atmaksas grafikiem. 

2. Samazināt 2025. gada pamatsummas maksājumus par 30 procentiem no 2025. gada pamatsummu 

kopējā apmēra, veicot grozījumus aizņēmumu līgumos. 

3. Kopējo samazinājumu attiecināt uz līgumu A2/1/18/484, P-17/2018. 

4. Nosūtīt lēmumprojektu Valsts kasei līdz 2025. gada 1. martam. 

5. Par lēmuma izpildi atbild iestāžu vadītāji, Grāmatvedības un finanšu nodaļas vadītājs. 

6. Lēmuma izpildi kontrolē pašvaldības izpilddirektors. 

7. Lēmums stājas spēkā tā pieņemšanas brīdī. 

 
 

3.§ 
Par saistošo noteikumu "Valkas novada pašvaldības 2025.gada budžets" apstiprināšanu 
__________________________________________________________________________ 

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projekta saturu, I.Grandava. 
Debatē: U.Ozoliņa, A.Kušķe, A.Birkavs, B.Karpova. 
I.Grandava informē par procentu samazinājumiem pa gadiem, kā arī izklāsta saistošajos noteikumos 
iekļauto informāciju. 
U.Ozoliņa ierosina Izglītības, sporta un jaunatnes nodaļu un Multifunkcionālo centru pārlikt pie sadaļas 
“Izglītība”. 
I.Grandava, turpinot, skaidrot budžeta aprakstu, informē, ka tika izveidotas jaunas budžeta struktūras, tas 
ir, atsevišķi izveidota apakšstruktūra IT jomai, izveidota pagasta autobusu apakšstruktūra, jauna struktūra 
nekustamo īpašumu atsavināšanai, kuras ieņēmumi tiks paredzēti neparedzētiem gadījumiem, pieņemot 
domes lēmumu par katru gadījumu atsevišķi.  
 
Deputāts V.A.Krauklis iziet no sēžu zāles pulksten 14:41, atgriežas pulksten 14:42. 
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I.Grandava turpina, informējot, ka ir izdalīta atsevišķa struktūra lielajiem pasākumiem, pagastu 
ūdenssaimniecības vajadzībām, Tranzīta ielai, Kārķu daudzdzīvokļu mājas apsaimniekošanai, tautas 
namiem ir saglabāti budžeti ar 10% samazinājumu, atsevišķi ir izdalīt struktūra skolēnu Dziesmu un deju 
svētkiem, kā arī Valkas novada noformēšanai. 
I.Grandava informē, ka ir plānoti 2 aizņēmumi. 
A.Birkavs jautā, kā paliek ar solījumu salabot Stendera un Merķeļa ielas, kas tika solīta iedzīvotājiem, uz 
ko I.Grandava atbild, ka atsevišķa summa nav plānota.  
I.Grandava, turpinot, informē par citām budžeta sadaļām. Vērs uzmanību, ka februārī ar skolu direktorēm  
būs jāpārrunā par vasaras nometnēm, kā arī jāpārskata Kārķu skolas izmaksas. 
 
Deputāts K.Sula iziet no sēžu zāles pulksten 14:54, atgriežas pulksten 14:55. 
 
B.Karpova jautā par pilsētas svētku un ģimnāzijas salidojuma finanšu samērojamību, uz ko V.A.Krauklis 
iebilst, ka neparedzēt naudu skolas salidojumam ir nepareizi.  
V.A.Krauklis paziņo, ka viņa komanda balsos “pret”, ne tāpēc, ka budžets slikti sastādīts, bet tāpēc, ka 
lietas, kuras vajadzēja darīt sen, bet nav izdarītas līdz šim, piemēram, parādu piedziņa, kas ir vadības 
atbildība, kā arī kultūras reorganizācija izveidošana nepapildina budžetu, uz ko G.Avote oponē, nepiekrītot 
deputātam, un norāda, ka ir saņēmusi paldies vārdus no Finanšu ministrijas par pieņemtajiem lēmumiem, 
lai cik tie grūti nāca, un norāda, ka pašvaldība virzās pareizā virzienā. 
G.Avote aicina balsot, jautājumu virzot apstiprināšanai domes sēdē. 

"PAR" -  
7 (Jānis Anže, Gita Avote, Dace Bašķe, Agnis Birkavs, Baiba Karpova, 
Kristaps Sula, Juris Žurovičs) 

"PRET" -  
5 (Andris Dainis, Vents Armands Krauklis, Anda Kušķe, Līga Lāce-Jeruma, 
Unda Ozoliņa) 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" -  nav 

Apvienotā Finanšu, Attīstības un saimnieciskā, Izglītības, kultūras, sporta un sociālā komiteja 
N O L E M J : 

1. Apstiprināt saistošos noteikumus Nr.__ „Valkas novada pašvaldības 2025.gada budžets” 

(pielikumā). 

2. Saistošos noteikumus Nr.__ „Valkas novada pašvaldības 2025. gada budžets” triju dienu laikā 

rakstveidā nosūtīt Viedās administrācijas un reģionālās attīstības ministrijai zināšanai. 

3. Juridiskai nodaļai nodrošināt, lai Saistošie noteikumi būtu brīvi pieejami Valkas novada 

pašvaldības ēkā Beverīnas ielā 3, Valkā.  

4. Par lēmuma izpildi atbild novada domes Grāmatvedības un finanšu nodaļas vadītājs. 

5. Lēmuma izpildi kontrolēt Valkas novada pašvaldības domes priekšsēdētājam. 

6. Lēmums stājas spēkā ar tā pieņemšanas brīdi. 

 
 

4.§ 
Atlīdzība par Valkas novada pašvaldības domes deputātu pienākumu pildīšanu un darbu 

komisijās 2025.gadā 
__________________________________________________________________________ 

 
Ziņo, izklāstot lēmuma projekta saturu, G.Avote. 
Debatē: U.Ozoliņa, L. Ļebedeva. 
G.Avote norāda, ka nebūtu korekti deputātiem pacelt atlīdzību, jo citiem darbiniekiem algas neceļam un 
aicina nemainīt šo lēmumu. 
U.Ozoliņa atgādina, ka aicināja jau sākotnēji šo jautājumu neizskatīt, bet arī neredz lēmuma projektā 
atsauci uz priekšsēdētāja vietnieka stundas likmi. 
L.Ļebedeva paskaidro, ka, ja nav paredzētas nekādas izmaiņas deputātu atalgojumā, tad ņemto vērā, ka 
iepriekšējais lēmums ir bez termiņa, līdz ar to nekādas izmaiņas nav nepieciešamas. 
Apvienotā Finanšu, Attīstības un saimnieciskā, Izglītības, kultūras, sporta un sociālā komiteja 
N O L E M J : Pieņemt zināšanai lēmuma projektu "Atlīdzība par Valkas novada pašvaldības domes 
deputātu pienākumu pildīšanu un darbu komisijās 2025.gadā" 
 
 

5.§ 
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Par amata vietu “Valkas novada pagastu apvienības pārvaldes vadītājs”
__________________________________________________________________________ 

 
Ziņo, izklāstot situāciju, V.Šaicāns. 
Debatē: G.Avote, V.A.Krauklis, U.Ozoliņa, K.Sula, I.Grandava, B.Karpova, A.Kušķe. 
V.Šaicāns informē, ka ir beidzies izsludinātā konkursa termiņš, kas beidzies bez rezultāta, līdz ar to pagastu 
pārvaldēs nav atbildīgās personas, kas īstenotu apvienības nolikumā teikto. Viss ir nolikts pašplūsmā. Uz 
doto brīdi ir neoficiāli pagastu pārvaldnieki, kas ir paši darbinieki un jaunu vadītāju pašvaldība varētu atrast 
ne ātrāk kā pēc 2 mēnešiem. Norāda, ka liela joma ir bez vadības, tāpēc jautā, kāds būtu risinājums šajā 
situācijā. 
G.Avote norāda uz Pašvaldības likumā rakstīto, nolasot pārvaldes pamatfunkcijas, papildu norādot, ka 
iespējams pagastu pārvaldes vadītāji iepriekš ir uzņēmušies papildu funkcijas, norāda uz komunālo 
saimniecības vadītāju atbildību pagastos. 
Notiek diskusija par pienākumu sadali un atbildību pagastos. 
V.A.Krauklis atzīst, ka iepriekš ir norādījis uz riskiem, ka tā notiks un, ka pārejas periodā jābūt juridiski 
pareizi noformētām attiecībām. Izskatot komunālās saimniecības vadītāja atbildību, noteikti būtu jābūt 
rīkojumam par papildu pienākumu veikšanu.  
U.Ozoliņa atgādina, ka pašvaldība strādā iedzīvotāju interesēs, kas rakstīt likumā. Komunālo saimniecību 
vadītāji uz doto brīdi ir iecelti par pagastu pārvaldniekiem, tad ir jāparedz papildu atalgojums. 
Notiek diskusija. 
K.Sula norāda, ka situācija nav tik traka, kā tiek parādīta un tas, ka komunālās daļas vadītājs iepriekš nav 
zinājis par saviem pienākumiem, tas nav normāli. K.Sula jautā, kas ir tāds jādara, ko iepriekš viņi nav 
darījuši. Izsaka neizpratni par to, ka par pagastiem neviens neatbild, jautā vai tad izpilddirektors nenes 
atbildību par iestāžu vadītājiem.  
V.Šaicāns izsaka savu redzējumu, uzskatot, ka viņam nav kapacitātes vēl veikt šo darbu un uzņemties 
atbildību. 
V.A.Krauklis norāda, ka katrās budžeta sarunās piedalījās katra pagasta saimniecības vadītāji vai tagad tā 
ir, nezin. 
I.Grandava skaidro, ka iepriekšējais  pagastu pārvaldes vadītājs kaut kādā veidā atstūma šos komunālās 
saimniecības vadītājus un pats risināja visus jautājumus. 
B.Karpova uzskata, ka 5% ir atbilstoša samaksa par papildpienākumu veikšanu, līdzīgi kā citiem 
darbiniekiem.  
G.Avote paziņo, ka izdos rīkojumu par kāda darbinieka iecelšanu par pagastu apvienības vadītāja  
pienākumu izpildītāju. 
 
Deputāte Līga Lāce-Jeruma atstāj Zoom video tiešsaistes platformu pulksten 15:27. 
 
Notiek diskusija. 
K.Sula piekrīt, ka tagad saimniecības daļu vadītājiem ir iespēja darīt darbus un parādīt ko viņi var, aicina 
izpilddirektoru sasaukt kopā visus un izskaidrot situāciju. 
Notiek diskusija. 
I.Grandava norāda, ka lielākā problēma ir tā, ka pagastos nav paraksttiesīgās personas un visas juridiskās 
saistības gulstas uz izpilddirektoru. 
 
Sēde slēgta pulksten 15:50 
 
Sēdes vadītājs        Gita Avote 
 
 
Protokolēja        Ilva Asejeva 
 


